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Krátce z obsahu

Lehota u Nitry – přátelství pokračuje

Řada občanů Koryčan si jistě vzpo-
míná na družbu a přátelství mezi občany 
Koryčan a občany obce Lehota u Nitry 
na Slovensku. Před ještě asi 27 léty byl 
mezi našimi obcemi a zvláště fotbalisty 
a zahrádkáři čilý kontakt. Po rozdělení 
Československé republiky  tato družba 
ustala. Jak se však říká, stará láska nereza-
ví. Na počátku měsíce srpna tohoto roku 
se nám ozval starosta obce Lehota, pan 
Mgr. Pavol Zaujec se zájmem obnovit 
zapomenuté partnerské vztahy a přitom 
nás pozval na návštěvu do Lehoty. Struč-
ný popis naší návštěvy je v přiloženém 
výtahu z  Časopisu obyvatelov obce 
Lehota, 3/2009. Jak z článku vyplývá, 
naše návštěva byla vřele přijata a my jsme 
ji již také oplatili a to v sobotu, 17. října. 
Čtyři zástupce obce Lehota a to paní mís-
tostarostku Dagmar Kubicovou (na Slo-

vensku podstarostku) a 3 členy obecní 
Rady, paní Terezii Andrášikovou, pana 
Chmelara Milana a pana Lukáče Pete-
ra jsme provedli po Koryčanech, včetně 
hradu Cimburka a seznámili je se zástup-

ci našich občanských 
sdružení. Zájem byl 
projeven oboustran-

ně, takže očekáváme vzájemné kontakty 
již přímo i mezi občany našich partner-
ských obcí.

Ing. Miroslav Máčel
starosta
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Zasedání zastupitelstva
Zápis ze 12. řádného zasedání  

Zastupitelstva  Města  Koryčany,
konaného dne  26.  2. 2009 v Koryčanech

12. řádné zasedání Zastupitelstva 
Města Koryčany  konané ve velké zase-
dací místnosti na MěÚ Koryčany  zahá-
jil  starosta Ing. Miroslav Máčel v 18.00 
hodin.   Zasedání se zúčastnilo 12 zastu-
pitelů. 3 zastupitelé  se omluvili. Ověřo-
vateli zápisu byli jmenováni zastupitelé 
Ing. Jaroslav Kočí a Mgr. Drahomíra Číž-
ková. Návrhová komise byla schválena ve  
složení  zastupitelů Josef Ketler, Michal 
Huška a  Marek Berka.  Průběh zasedání 
zapsal Václav Paseka.

Program:
1. Zahájení
2. Doplnění a schválení programu
3. Informace k reorganizaci Policie ČR
4. Zpráva o činnosti Rady Města 
 Koryčany
5. Zpráva o čerpání rozpočtu Města 
 Koryčany za rok 2008
6. Schválení rozpočtu Města Koryčany 
 na rok 2009 

7. Schválení plánu investičních akcí  
 a VPP na rok 2009
8. Schválení odměn členů zastupitelstva 
 dle zákona č. 20/2009 Sb.
9. Schválení obecně závazné vyhlášky 
 Města Koryčany  č. 1/20089, Požární 
 řád města
10. Rozhodnutí zastupitelstva o zřízení 
 placeného stání na náměstí v Koryča-
 nech  
11. Schválení změny č. 7 územního plá-
 nu města Koryčany
12. Schválení Podmínek Rozhodnutí 
 o poskytnutí dotace na projekt 
 „E – Government v obcích – Czech 
 – POINT“
13. Převody majetku města 
14. Schválení organizačního zabezpečení 
 následujícího zasedání zastupitelstva
15. Interpelace zastupitelů
16. Diskuse 
17. Návrh usnesení
18. Závěr

-----------------------------------------
add 1. Zahájení - add 2. Doplnění 

a schválení programu
Starosta přivítal všechny přítomné. 

Z občanů města se zasedání zastupitelstva  
zúčastnilo 5 občanů. Dále vyzval zastu-
pitele, aby  se vyjádřili k navrženému  
programu jednání. Navržený program  
byl   doplněn o bod: 9 Informace sta-
rosty o ukončení smlouvy spol. KORY-
NA Koryčany, a. s. o zajišťování požární 
ochrany ve městě Koryčany.  Takto dopl-
něný program byl   schválen  12-ti hlasy 
přítomných zastupitelů.

add 3. Informace k reorganizaci Policie 
ČR

Na dnešní zasedání zastupitelstva byli 
pozváni zástupci Policie ČR  US Kromě-
říž pod.  Ludvík  Urban a zástupce obvod-
ního oddělení Morkovice nap. Štercl, 
aby zastupitele a veřejnost seznámili 
s reformou Policie ČR. Dále odpovídali 
na dotazy zastupitelů a veřejnosti. Nej-
více dotazů a připomínek  bylo vzneseno 
od občanů z ulice Kyjovská, kteří pouka-
zovali na neustálé porušování veřejného 
pořádku zejména podnapilými návštěv-
níky restaurace KINO bar Koryčany 
v ul. Kyjovská a motorkáři v nočních 
hodinách. Bylo přislíbeno, že budou 

Obnovujeme družbu s mestečkom Koryčany
Mnohým obyvatelom obce Leho-

ta (hlavně tým, ktorí sa pohybovali 
v oblasti sportu- futbalu) názov Koryča-
ny připomíná časy, kedy sme s týmto 
teraz už mestečkom udržiavali priatelské 
a družobné vzťahy. Určite sa nenajde ani 
jeden človek, ktorý by na tie časy nespo-
mínal s radosťou a úsmevom.

A ako vlastně došlo k prvému kon-
taktu medzi našimi obcami? Podl‘a roz-
právanie tých starších spoluobčanov sa to 
udialo asi následovne:

Ešte v Československem státe sa 
k slovenským okresným mestám přidě-
lili družobné okresné mesta v Čechách. 
Nitrianskemu pripadol Kroměříž a jemu 
prilahlé obce.

No a takouto prilahlou obcou sú aj 
Koryčany. Ale nebolo to len povinné 
pridelenie k okresu, ale aj priatelstvo už 
zesnulého p. Nemca, ktorý v Koryča-
noch mal kontakty z vojenčiny. V tých-
to časoch sa začala práca na vybudovaní 
sobášnej siene v kultúrnom dome a keďže 
v Koryčanoch bola drevospracujúca fi r-
ma, boli požiadaní o spoluprácu a za 
veľmi výhodných podmienok nám tuto 
sálu urobili. Potom prišli na rad futbalis-

ti, zahrádkári a priatelstvám sa už medze 
nekladli.

No a keďže vieme, že priatelstvu sa 
medze ani hranice nekladu ani dnes, roz-
hodli sme sa osloviť občanov Koryčan, či 
by mali záujem o znovuzrodenie družby 
medzi našimi regiónmi. Kladná odpověď 
nás ani tak vel‘mi nepřekvapila, nakoľko 
ako sme už spomenuli, uchová¬vame si 
na toto obdobie priatelstva a družby iba 
tie najkrajšie spomienky. Takže slovo 
dalo slovo a zoznamovacia návšteva sa 
uskutečni¬la 29.8.2009.

Hoci tento deň lialo ako z krhly, 
návšteva bola srdečná. Ako zástupcovia 
Koryčán přišli pán starosta Ing. Miro-
slav Máčel, p. Ján Sukup, p. František 
Ott a Miloš Peško. Stretnutie prebehlo 
na Obecnom úrade v Lehote a potom 
v priestoroch športového areálu, kde sme 
pozvali aj našich občanov, ktorí s našimi 
hosťami přišli do kontaktu v minulosti. 
Boli to naozaj vrelé stretnutia. Samozrej-
mé padali poznámky o tom ako sa kto 
zmenil, ale ta srdečnosť zo stretnutia iba 
sršala.

V obci smě po ľuďoch pozháňali foto-
grafi cké momentky, ktoré zachytávali 
chvíle návštev na oboch stranách. Nedalo 

sa pri nich nepospomínať na dobu, kedy 
sa tieto stretnutia konali. Pri spomínaní 
sme prišli na číslo 27 rokov, co je čas, 
ktorý ubehol od posledného stretnutia 
s Koryčanmi.

Pri rozhovoroch v príjemnej atmo-
sfére sme zistili, že p. Sukup a p. Ott si 
aj po tých dlhých rokoch pamatajú mena 
a priezviská 1‘udí z našej dediny, s ktorý-
mi sa vtedy priatelili. Aj to dokazuje, že 
v tej družbe nešlo len o niečo nariadené 
z vyšších miest, ale že to bolo aj o niečom 
inom.

Záverom ešte niečo o městečku 
Koryčany: nachádzajú sa na Morave, 
nedaleko mesta Kroměříž. Mestečko 
je zložené z Koryčan, Blišic, Jestřabice 
a Lískovce. Prvá zmienka o obci je 
z roku 1321. Statut mesta dostali Koryčany 
v roku 1967. V súčasnosti majů 2 945 oby-
vatelov. No a ďalšie informácie o našich 
staronových priateloch získáte na stránke 
www.korycany.cz. Dúfame, že si nene-
cháte ujsť možnosť navštíviť ich strán-
ku a vidieť na vlastné oči, ako sa rozvíja 
a kam smeruje ich mestečko. A možno 
nás ich dobré realizované nápady inšpi-
rujú a posunú vpred.

Terézia Andrášiková
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posíleny hlídky Policie ČR  zejména 
o víkendu.        

Zastupitelstvo města Koryčany uklá-
dá  Radě města Koryčany přijetí účin-
ných opatření k zabezpečení dodržování 
obecně závazné vyhlášky města Koryča-
ny k zabezpečení veřejného pořádku ve 
městě Koryčany.  

add 4. Zpráva o činnosti Rady Města 
Koryčany

Tajemník úřadu Ing. Petr Celý před-
ložil zprávu o činnosti rady od poslední-
ho zasedání zastupitelstva. Zastupitelstvo 
vzalo zprávu na vědomí. Zpráva je při-
ložena   k zápisu a je jeho součástí.

add 5.Zpráva o čerpání rozpočtu Města 
Koryčany k 31. 12. 2008

Rozpočet Města Koryčany byl projed-
nán a schválen na zasedání Zastupitelstva 
Města Koryčany dne 28. února 2008. Roz-
počet  pro rok 2008 byl původně sesta-
ven na částku 44.218.500,-Kč. Po všech 
úpravách rozpočet činil  41.339.700,-Kč. 
Příjmy rozpočtu byly plněny na částku 
54.690.514,61-Kč a výdaje jsou čerpány 
na částku 51.159.070,65-Kč, + fi nancová-
ní 3.531.443,96-Kč Celková zadluženost 
obce činila k 31. 12. 2008   ve výši 
19.741.226,77,- Kč.  Zpráva  o hospodaře-
ní Města Koryčany  k 31. 12. 2008, včetně  
návrhu rozpočtových změn byla členům 
zastupitelstva předložena v materiálech 
pro jednání zastupitelstva. Zpráva je při-
ložena k tomuto zápisu a je jeho nedílnou 
součástí.             

Zastupitelstvo  Města Koryčany vzalo 
na vědomí  zprávu o hospodaření Města 
Koryčany za rok 2008. 

add 6. Schválení rozpočtu města 
Koryčany na rok 2009

Návrh rozpočtu města Koryčany na 
rok 2009 byl podrobně projednán na jed-
nání Rady Města Koryčany za přítomnos-
ti členů fi nanční komise. Byl zaslán zastu-
pitelům v předstihu tak, aby  se k němu 
mohli vyjádřit, popřípadě navrhnout 
změny. S návrhem rozpočtu se měli mož-
nost seznámit i občané města. Byl  zve-
řejněn  na úřední desce a internetových 
stánkách města  po dobu, tak jak tomu 
ukládá zákon o obcích. Návrh rozpočtu   
je  nedílnou součástí tohoto zápisu.             

Pro rok 2009 byl sestaven vyrov-
naný rozpočet, na straně příjmů činí 
71.860.500,-Kč, na straně  výda-
jů činí 65.214.000,-Kč + Financová-
ní ( 6. 646.000,- Kč, splátka půjček ) = 
71.860.500,-Kč.   

K této zprávě nebyly dotazy ani při-
pomínky. Starosta přečetl návrh usnesení 

a nechal o tomto bodu hlasovat. 

Hlasování:     
Zastupitelstvo  Města Koryčany 

schvaluje 12- ti hlasy přítomných zastu-
pitelů  rozpočet Města Koryčany pro rok 
2009.

add 7. Schválení investičních akcí měs-
ta a  VPP pro rok 2009

Starosta Ing. Miroslav Máčel předložil  
členům Zastupitelstva Města Koryčany 
návrh investičních  a veřejně prospěšných 
prací na rok 2009 a  o zařazení   uvede-
ných  akcí bylo hlasováno.

Návrh plánu investičních akcí a vět-
ších oprav ve Městě Koryčany na rok 
2009
1./ Ukončení akce 2. etapa Náměstí a její 
fi nanční vypořádání.
2./ Za reálného předpokladu přidělení 
dotací -  realizace Centra odpadového 
hospodářství
3./ Rekonstrukce zastávky Jestřabice 
a jejího okolí
4./ Osobní automobil + přívěs pro VPP
5./ Rekonstrukce vodovodu Zámecká 
– směr k b.j. 174
6./ Oprava oken a dveří v MŠ
8./ Vymalování interiéru MěÚ a obnova 
vybavení kanceláře
9./ P.D. kanalizace Jestřabice pro územní 
řízení
10./ Rozšiřování kamerového systému do 
nejexponovanějších míst na Náměstí
11./ Oprava izolace za novými b.j. na 
Masarykově ulici
12./ Instalace 3 ks zrcadel na výjezdy z ul. 
Svatoplukova, Močílky, Nádražní
13./ hřbitov – oprava zídky a kolumbárií 
14./ Oprava kapličky v Lískovci

Prioritou pro zajišťování dotací je :
1./ 3. etapa Náměstí – (chodníky, zeleň, 
veřejné osvětlení v ulicích navazujících 
na Náměstí (Nádražní, Kyjovská, Masa-
rykova po Cihelny, Dvorky)
2./ Výtahová přístavba pro domov pro 
seniory
3./ Zateplení a výměna oken budovy MŠ 
a MěÚ 401
4./ Statické zajištění hradu Cimburk
6./ Zpracování nového územního plánu 
v digitální podobě
5./ Vypsané dotace reálné k získání 
a výhodné pro Město Koryčany

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schvá-

lilo 12- ti hlasy  přítomných zastupitelů 
návrh investičních akcí na rok 2009.

Návrh plánu VPP Města Koryčany na 
rok 2009
1./ Masarykova b.j. – dokončení fasády
2./ Technické zhodnocení nebyt. prostor 
v budově MěÚ - Náměstí 401
3./ Oprava chodníků
4./ Běžná oprava a údržba veřejného pro-
stranství a veřejné zeleně.

Bude nutné se připravit na dopad 
schválení zákona ukládajícího obcím 
udržovat vlastními silami všechny chod-
níky a veřejná prostranství patřící obci.

Starosta přečetl návrh usnesení 
a nechal o tomto bodu hlasovat. 

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schvá-

lilo 12- ti hlasy  přítomných zastupitelů 
návrh VPP na rok 2009.

add 8. Schválení odměn členů zastupi-
telstva dle zákona č. 20/2009 Sb.
Tajemník úřadu ing. Petr Calý na 

základě zákona 20/2009 Sb. předložil 
zastupitelům ke schválení návrh odměn 
za výkon funkce člena zastupitelstva, kte-
ré vyplývá z uvedeného zákona od 1. 1. 
2009.   

K této zprávě nebyly dotazy ani při-
pomínky. Starosta přečetl návrh usnesení 
a nechal o tomto bodu hlasovat. 

Hlasování:
Zastupitelstvo  Města Koryčany 

schvaluje 12- ti hlasy přítomných zastu-
pitelů  Města Koryčany pro rok 2009.

add 9. Schválení obecně závazné 
vyhlášky Města Koryčany  č. 1/2009

Požární řád města Koryčany upravuje 
organizaci a zásady zabezpečení požární 
ochrany ve městě Koryčany a přilehlých 
místních částech Jestřabice, Lískovec, 
Blišice dle § 15 odst. 1 nařízení vlády 
č. 142/2001.k provedení zákona o požár-
ní ochraně, ve znění nařízení vlády 
č. 498/2000 Sb. Tato vyhláška nahrazuje 
obecně závaznou vyhlášku Města Koryča-
ny č. 1/1998, Požární řád města. 

V souvislosti s projednáváním této 
vyhlášky informoval starosta zastupitele 
o odstoupení spol. KORYNA nábytek, 
a. s. od smlouvy o zajišťování požární 
ochrany ve městě. Tato vyhláška musela 
být upravena a přizpůsobena dané situa-
ci. Návrh vyhlášky byl členům zastupitel-
stva předložena v materiálech pro jedná-
ní zastupitelstva.              

  
Starosta přečetl návrh usnesení 

a nechal o tomto bodu hlasovat. 
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Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany bere 

na vědomí informaci starosty o odstoupe-
ní spol. KORYNA Koryčany od  smlouvy 
o zajišťování požární ochrany ve městě 

a
Zastupitelstvo  Města Koryčany schva-

luje 12- ti hlasy přítomných zastupitelů 
vyhlášku města Koryčany č. 1/2009.     

add 10. Rozhodnutí zastupitelstva 
o zřízení placeného stání na náměstí 

v Koryčanech  
Zastupitelstvo odložilo rozhodnu-

tí o zřízení placeného stání na náměstí 
v Koryčanech do doby než bude znám 
jeho provozovatel a z uvedeného důvodu 
Zastupitelstvo města Koryčany pověřilo 
Radu města Koryčany  výběrovým říze-
ním  na Provozovatele placeného stání na 
náměstí.   

add 11. Schválení změny č. 7 územního 
plánu města Koryčany

Rozhodnutí  o této změně ÚP bylo 
odročeno na minulém zasedání zastupi-
telstva do dnešního zasedání z důvodů 
vyjasnění některých sporných bodů.  

Starosta přečetl návrh usnesení 
a nechal o tomto bodu hlasovat. 

Hlasování:
Zastupitelstvo  Města Koryčany 

schvaluje 12- ti hlasy přítomných zastu-
pitelů, změnu č. 7  změny územního plá-
nu města Koryčany na výstavbu zařízení 
k výrobě elektrické energie fotovoltaic-
kým  způsobem, fotovoltaické elektrárna 
Blišice ve městě Koryčany, katastrální 
území Blišice.  

add 12. Schválení Podmínek Rozhod-
nutí o poskytnutí dotace na projekt 

„E – Government v obcích – Czech 
– POINT“

Návrh podmínek Rozhodnutí 
o poskytnutí dotace byl členům zastupi-
telstva předložena v materiálech pro jed-
nání zastupitelstva. K této zprávě nebyly 
dotazy ani připomínky. Starosta přečetl 
návrh usnesení a nechal o tomto bodu 
hlasovat. 

Hlasování:
Zastupitelstvo  Města Koryčany 

schvaluje 12- ti hlasy přítomných zastu-
pitelů, Podmínky Rozhodnutí o poskyt-
nutí dotace na projekt „E-Government 
v obcích – Czech POINT“ uvedené v pří-
loze č. 1

13. Převod nemovitostí   Města Koryča-
ny.

Rada města Koryčany doporučila 
k projednání a ke schválení v Zastupitel-
stvu města Koryčany tento převod:

Hlasování:
Zastupitelstvo  Města Koryčany 

schvaluje, 12- ti hlasy přítomných zastu-
pitelů,  prodej části obecního pozemku  
p. č. 1796/1 o výměře 105 m2. ( dle geo-
metrického plánu se jedná o nově vytvo-
řenou parcelu p. č. 1796/4 o výměře 
105 m2 v k. ú. Lískovec manželům Húb-
nerovým, za úřední cenu.  

add 14. Schválení organizačního 
zabezpečení následujícího zasedání 

zastupitelstva
Starosta seznámil zastupitele s orga-

nizačním zabezpečením následující-
ho zasedání zastupitelstva, jehož návrh 
obdrželi všichni zastupitelé v materiálech 
k jednání v zastupitelstvu.

Starosta přečetl návrh usnesení 

a nechal o tomto bodu hlasovat. 

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schva-

luje,  12-ti hlasy přítomných zastupitelů, 
organizační zabezpečení následujícího  
zasedání zastupitelstva v Koryčanech, 
které se bude konat dne 14. 5. 2009 v 
19 hodin. 

 add 15. Interpelace zastupitelů
Starosta otevřel interpelace  členů 

zastupitelstva na které současně odpoví-
dal. 

add 16. Diskuse 
Starosta otevřel diskusi, ve které 

odpovídal na dotazy členů zastupitelstva 
a přítomných občanů.

add 17. Návrh usnesení
Hlasování:
Starosta vyzval předsedu návrhové 

komise přednesením zprávy. Člen  návr-
hové komise pan Michal Huška  přečetl   
návrh usnesení, které zastupitelé jedno-
myslně schválili.

add 18. Závěr
Starosta pan Ing. Miroslav Máčel podě-

koval všem za účast na dnešním zasedání 
a jednání ve 21:00 hodin ukončil.

V Koryčanech dne 2. 3. 2009

Ing. Miroslav Máčel, starosta
Ing. Jaroslav Kočí, ověřovatel zápisu

JUDr. Ludmila Harvilíková, 
zástupce starosty 

Mgr. Drahomíra Čížková, 
ověřovatel zápisu

Zápis 
z 13. řádného zasedání  Zastupitelstva  

Města  Koryčany,
konaného dne  14.  5. 2009 v Koryčanech

13. řádné zasedání Zastupitelstva 
Města Koryčany  konané ve velké zasedací 
místnosti na MěÚ Koryčany  zahájil  sta-
rosta Ing. Miroslav Máčel v 19.00 hodin.   
Zasedání se zúčastnilo 12 zastupitelů, 
3 zastupitelé byli omluveni.   Ověřovateli 
zápisu byli jmenováni zastupitelé Ivana 
Chmelařová a Rostislav Škrabal Návr-
hová komise byla schválena ve  složení  
zastupitelů Michal Huška,   Marek Berka 
a Zdeněk Šmela. .  Průběh zasedání zapsal 
Václav Paseka

Program:
1. Zahájení
2. Doplnění a schválení programu
3. Zpráva o činnosti Rady Města 
 Koryčany
4. Zpráva o čerpání rozpočtu Města 
 Koryčany za 30. 4. 2009
5. Informace o postupu investičních 
 akci a VPP města Koryčany
6. Schválení návrhu změny  územního 
 plánu na p. č. 1609/4 v k. ú. Lískovec  
7. Schválení pořízení Územního plánu 
 města Koryčany
8. Převody majetku města, věcná bře-
 mena
9. Schválení nového velitele JPO II 
 Koryčany
10. Schválení organizačního zabezpeče-

 ní následujícího zasedání zastupitelstva
11. Interpelace zastupitelů
12. Diskuse 
13.  Návrh usnesení
14. Závěr

add 1. Zahájení - add 2. Doplnění a 
schválení programu

Starosta přivítal všechny přítomné. 
Z občanů města se zasedání zastupitelstva  
zúčastnilo 5 občanů. Dále vyzval zastu-
pitele, aby  se vyjádřili k navrženému  
programu jednání. Navržený program 
byl doplněn v bodě 8 převody majetku 
o převod RD čp. 245 v ul. Lhotka na měs-
to Koryčany. Takto doplnění program byl 
schválen 13-ti hlasy přítomných zastupi-
telů.
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-----------------------------------------
add 3. Zpráva o činnosti Rady Města 

Koryčany
Tajemník úřadu Ing. Petr Celý před-

ložil zprávu o činnosti rady od poslední-
ho zasedání zastupitelstva. Zastupitelstvo 
vzalo zprávu na vědomí. Zpráva je při-
ložena   k zápisu a je jeho součástí.

-----------------------------------------
add 4.  Zpráva o čerpání rozpočtu Měs-

ta Koryčany k 30. 4. 2009, schválení 
rozpočtových změn

Zprávu o hospodaření města Koryča-
ny k 30. 4. 2009 obdrželi  členové zastu-
pitelstva v materiálech k jednání zastu-
pitelstva. Příjmy jsou plněny na částku 
27.491.300,-Kč a výdaje jsou čerpány 
na částku 20.988.400,-Kč + fi nancování 
6.492.800,-Kč = 27.481.200,-Kč. 

Finanční záležitosti:  
Starosta předložil na základě doporu-

čení rady Města Koryčany k projednání 
a ke schválení v zastupitelstvu: 

• fi nanční  částku ve výši 150.000,-
Kč pro rozpočet roku 2010 na pohotovost 
jednotky SDH Koryčany.

• žádost ředitele ZŠ Koryčany 
RNDr. Vlastimila Válka ( čj. 382/2009 ze 
dne 17. 3. 2009 ) o souhlas k převedení 
zlepšeného hospodářského výsledku za 
rok 2008 v celkové částce 21.116,26 Kč 
a to takto: do fondu odměn  částku ve výši 
13.189,-Kč, do fondu rezervního částku 
ve výši 12.927,26 Kč.  

• žádost ředitele Domova pro seni-
ory pana Josefa Tvrdého( čj. 485/2009 ze 
dne 1. 4.  2009 ) o schválení přeúčtování 
zisku z roku 2008 ve výši 4.160,92 Kč na 
úhrady ztráty z minulých let.  

• žádost ředitelky MŠ Koryčany 
o (čj. 484/2009 ze dne 1. 4. 2009 ) o zlep-
šeného hospodářského výsledku za rok 
2008 v celkové částce 4.918,57 Kč a to 
takto: do fondu odměn  částku ve výši 
3.000,-Kč, do fondu rezervního částku ve 
výši 1.918,57 Kč.  

• rozpočtové změny č. 1/2009:
strana příjmů:  Volby do Evropského 

parlamentu  ve výši ………..189.600,-Kč
strana výdajů: Finanční vypořádání za 

rok 2008, volby, soc. dávky,…33.500,-Kč   
 
Starosta přečetl návrh usnesení 

a nechal o jednotlivých bodech hlasovat 

Zastupitelstvo města Koryčany bere 
na vědomí zprávu o hospodaření Města 
Koryčany k 30. 4.  2009.

a
Zastupitelstvo města Koryčany schva-

luje rozpočtové změny č. 1/2009 takto:

strana příjmů:  Volby do Evropského 
parlamentu  ve výši ………..189.600,-Kč

strana výdajů: Finanční vypořádání za 
rok 2008, volby, soc. dávky,....33.500,-Kč

 
Zastupitelstvo města Koryčany schva-

luje,13-ti hlasy přítomných zastupitelů: 
• Finanční. částku ve výši 150.000,-

Kč pro rozpočet roku 2010 na pohotovost 
jednotky JPO II Koryčany.

Zastupitelstvo města Koryčany dává 
souhlas,13-ti hlasy přítomných zastupi-
telů:

  
• Příspěvkové organizaci města 

Koryčany - ZŠ Koryčany k  převedení 
zlepšeného hospodářského výsledku za 
rok 2008 v celkové částce 21.116,26 Kč 
a to takto: do fondu odměn  částku ve výši 
13.189,-Kč, do fondu rezervního částku 
ve výši 12.927,26 Kč.  

• Příspěvkové organizaci města 
Koryčany - DpS Koryčany k  převedení 
zlepšeného hospodářského výsledku za rok 
2008 v celkové částce ve výši 4.160,92 Kč
 na úhrady ztráty z minulých let.  

• Příspěvkové organizaci města 
Koryčany - MŠ Koryčany k  převedení zlep-
šeného hospodářského výsledku za rok 
2008 v celkové částce ve výši 4.918,57 Kč
 a to takto: do fondu odměn  částku ve 
výši 3.000,-Kč, do fondu rezervního část-
ku ve výši 1.918,57 Kč.  

-----------------------------------------
5.   Informace o postupu investičních 

akci a VPP města Koryčany
Starosta informoval přítomné o postu 

prácí na investičních akcí a VPP města 
Koryčany. 
• Z investičních akcí se jedná projekt 
„Odpadové centrum – Město Koryčany“ 
. 
• Výstavba zastávek v Jestřabicích 
• Prodloužení vodovodu v ul. Zámecká    
• Projektová dokumentace vodovod 
Jestřabice 
• Oprava kapličky v Lískovci
• Osazení 3 ks dopravních zrcadel 
a přechodu na náměstí
• Oprava izolace domu čp. 258,262
• Z veřejně pospěšných pracích pokra-
čují práce na rekonstrukci nebytových 
prostor v přízemí MěÚ Koryčany  
• je  prováděna běžná oprava a údržba 
veřejného prostranství a veřejné zeleně, 
oprava chodníků 

Dále starosta informoval zastupitele 
o zahájení Veřejné služby od 1. 7. 2009, 
kterou budou vykonávat nezaměstnaní 
evidovaní na UP. Vyzval zastupitele, aby 
si připravili požadavky pro tyto pracov-
níky 

Zastupitelstvo města Koryčany vzalo 
na vědomí  informaci o postupu inves-
tičních akcí a VPP města Koryčany 
a o zahájení veřejné služby. 

-----------------------------------------
6.   Schválení návrhu změny  územního 

plánu na p. č. 1609/4 v k. ú. Lískovec  
Starosta předložil na základě doporu-

čení rady Města Koryčany k projednání 
a ke schválení v zastupitelstvu žádost 
spol. ECONOMY Partners, s. r. o. ze dne 
17. 2. 2009) o vydání souhlasu Zastupitel-
stva města Koryčany k realizaci projektu 
výstavby FVE – Lískovec a souhlasu se 
změnou ÚP na této parcele. Změna spo-
čívá ve využití části této parcely, tj. na 
části  parcely, obvodu bude využita jako 
komunikace pro příjezd  k FVE – Lísko-
vec viz příloha.        

Starosta přečetl návrh usnesení 
a nechal o tomto bodu hlasovat 

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany  dává 

souhlas, 13-ti hlasy přítomných zastu-
pitelů, k realizaci projektu FVE – Lísko-
vec na pozemku p. č. 1609/4 a souhlasí 
se změnou ÚP na této parcele. Změna 
spočívá ve využití části této parcely, tj. na 
části  parcely, obvodu bude využita jako 
komunikace pro příjezd  k FVE – Lísko-
vec viz příloha.        

-----------------------------------------
7.   Schválení pořízení Územního plánu 

města Koryčany
Na základě nového stavebního záko-

na musí město pořídit nový územní 
plán města a to v termínu do roku 2015. 
Ministerstvo pro místní rozvoj vyhlásilo 
od 30. 1. 2009 výzvu k podání žádosti 
o poskytnutí podpory. Výše podpory je 
100%. z celkových způsobilých výdajů.    

Starosta předložil na základě doporu-
čení Rady Města Koryčany k projednání 
a ke schválení v zastupitelstvu: 

• Pořízení nového územního plánu 
Města Koryčany v digitální podobě  

• Pověřit starostu Ing. Miroslava 
Máčela pro spolupráci s pořizovatelem 
Územního plánu Koryčany, kterým bude 
Město Kroměříž, úřad územního plánování.  

Starosta přečetl návrh usnesení 
a nechal o tomto bodu hlasovat 

Hlasování:  
Zastupitelstvo  Města Koryčany po 

projednání schvaluje, 13-ti hlasy přítom-
ných zastupitelů, pořízení nového Územ-
ního plánu Města Koryčany

a
Zastupitelem pro spolupráci s poři-

zovatelem Územního plánu Koryčany 
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určuje starostu Města Koryčany pana 
ing. Miroslava Máčela. 

-----------------------------------------
8.   Převody majetku města, věcná 

břemena
Starosta předložil na základě doporu-

čení rady Města Koryčany k projednání 
a ke schválení v zastupitelstvu tyto pře-
vody majetku města Koryčany a věcná 
břemena:   

Prodej nemovitostí
1. Zastupitelstvo Města Koryčany 

schvaluje, 13-ti hlasy přítomných zastu-
pitelů, prodej části parcely PK p.č. 988, 
dle geometrického plánu č. 280-322/2007 
ze dne 24. 10. 2007 se jedná  o nově 
vzniklé parcely p. č. st. 300 zastavěná plo-
cha  o výměře 25 m2 a p. č. st. 301 zasta-
věná plocha o výměře 24 m2 vše v k. ú. 
Jestřabice pro Oldřicha Tručku  a Zdeňka 
Poppa  za účelem dořešení vlastnických 
vztahů k pozemkům a ke stavbám garáží, 
za cenu dle znaleckého posudku.    

2. Zastupitelstvo Města Koryčany 
schvaluje, 13-ti hlasy přítomných zastu-
pitelů, prodej pozemků p. č. 373 o výmě-
ře 80 m2, p. č. 374/1 o  výměře 16  m2 
a  část p. č. 374/2 o výměře 1152 m2 v k. ú. 
Koryčany pro pana Josefa Finstrleho  za 
cenu sjednanou ve výši 60.000,-Kč.

Věcná břemena
1. Zastupitelstvo Města Koryčany 

schvaluje, 13-ti hlasy přítomných zastu-
pitelů, Smlouvu o zřízení práva odpoví-
dajícího věcnému břemen

obecnímu  pozemku PK p.č. 580 
v obci Koryčany a k. ú. Jestřabice, jeho 
části vymezené geometrickým plánem 
pro  vymezení věcného břemene  práva 
odpovídající věcnému břemeni strpět 
práva oprávněného spol. ČEPRO, a. s. 
zřídit , provozovat, udržovat a rekonstru-
ovat na dotčené části pozemku podzemní 
vedení produktovou DN 200 včetně jeho 
příslušenství, ochranného pásma právo 
oprávněného za tímto účelem vstupovat 
a vjíždět na pozemek v potřebném roz-
sahu. 

2. Zastupitelstvo Města Koryčany 
schvaluje,  13-ti hlasy přítomných zastu-
pitelů, Smlouvu o zřízení práva odpoví-
dajícího věcnému břemenu. 

Město Koryčany jako vlastník pozem-
ků p. č. 4/5, 440/14, 440/19, 440/35, 
440/50, 992, 1046, 1128/10, 1310, 1769/2, 
1770/2,1771/2, 1772/2, 1773/2, 1775/1, 
1775/2, 1775/5, 1776, 1781/2, 1801/13, 
2036 vše  v k. ú. Koryčany  touto smlou-
vou dává investorovi  a vlastníkovi stav-
by Vodovody a kanalizace Hodonín, 

a.s. souhlas k tomu, aby   na uvedených 
pozemcích provedl stavbu „Koryčany, - 
sídliště Cihelna rekonstrukce vodovodu 
SOO1, Koryčany sídliště u Zdravé vody 
rekonstrukce vodovodu“ havarijní oprava 
zásobovacího řadu“, tj.  strpět nové vodo-
vodní potrubí,  přístupové cesty ke stavbě 
, tj. právo chůze a jízdy vozidlem, právo 
provádění zemních výkopových prací při 
odstranění poruch nebo při rekonstrukci 
vodovodu.  Průběh a rozsah věcného bře-
mene je vymezen geometrickým plánem. 

3. Zastupitelstvo Města Koryčany 
schvaluje,  13-ti hlasy přítomných zastu-
pitelů, Smlouvu o zřízení věcného bře-
mene k obecním pozemkům 

p.č.: 4/5,5/1,1048,5/4, v obci a k. ú. 
Koryčany za účelem uložení (zřízení), 
provozu, údržby, a oprav podzemní-
ho vedení veřejné komunikační sítě ve 
smyslu ustanovení § 104odst. 1 písm.
a)zákona 127/2005, Sb. O elektronických 
komunikacích vymezené přiloženým 
geometrickým plánem, a to ve prospěch 
oprávněného z věcného břemene společ-
nosti  Telefónica Czech Republik, která 
je investorem stavby M-073.24795 KM, 
Koryčany, Masarykova   934, KR, 1. léká-
renská.

Převod nemovitosti na Město Koryča-
ny

Starosta předložil na základě doporu-
čení rady Města Koryčany k projednání 
a ke schválení v zastupitelstvu tento 
převod nemovitosti do  majetku města 
Koryčany. Tento bod byl zařazen jako 
doplňující do tohoto programu.    

Starosta přečetl návrh usnesení 
a nechal o tomto bodu hlasovat 

Hlasování: 
1.Zastupitelstvo Města Koryčany 

schvaluje,13-ti hlasy přítomných zastu-
pitelů, převodu rodinného domu čp. 254 
z vlastnictví pana Miroslava Hušky a  paní 
Ludmily Elznerové do vlastnictví města 
Koryčany za účelem získání stavebních 
míst pro výstavbu RD v ul. Lhotka 

a
2. Zastupitelstvo Města Koryčany 

pověřuje Radu města Koryčany  ke sjed-
nání kupní ceny a  realizaci prodeje. 

9. Schválení nového velitele JPO II 
Koryčany

Na základě mimořádného jednání 
Rady Města Koryčany o řešení problema-
tiky požární jednotky JPO II v Koryča-
nech  ze dne 6. 5. 2009,  rada doporučila 
k projednání a ke schválení v Zastupitel-
stvu města Koryčany nového velitele této 
jednotky,  kterým byl navržen pan Josef  
Ketler  mladší.     

Starosta přečetl návrh usnesení 
a nechal o tomto bodu hlasovat 

Hlasování: 
Zastupitelstvo Města Koryčany na 

základě doporučení rady Města Koryčany 
schvaluje,13-ti hlasy přítomných zastupi-
telů, za nového velitele JPO II Koryčany 
pana Josefa Ketlera ml. 

10.   Schválení organizačního zabez-
pečení následujícího zasedání zastupi-

telstva

Starosta seznámil zastupitele s orga-
nizačním zabezpečením následujícího 
zasedání zastupitelstva, jehož  návrh 
obdrželi všichni zastupitelé v materiálech 
k jednání v zastupitelstvu.

Starosta přečetl návrh usnesení 
a nechal o tomto bodu hlasovat. 

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany 

schvaluje,  13-ti hlasy přítomných zastu-
pitelů, organizační zabezpečení následu-
jícího  zasedání zastupitelstva v Koryča-
nech, které se bude konat dne 25. 6. 2009  
v 19 hodin. 

-----------------------------------------

add 11. Interpelace zastupitelů
Starosta otevřel interpelace  členů 

zastupitelstva. 
• V interpelacích starosta informo-

val přítomné zastupitele o situaci v obsa-
zení praktického lékaře v Koryčanech po 
MUDr. Karlu Kosovi. 

• Zastupitel pan Rostislav Škrabal 
vznesl dotaz jak dál bude řešena situace 
v Blišících  zejména jízda těžkých vozidel 
se dřevem. Zastupitelstvo pověřilo Radu  
města Koryčany podáním soudní žaloby  
na fi rmu Drevos, s. r. o. na neoprávněné 
užívání pozemků, na které má město uza-
vřené nájemní smlouvy s jeho vlastníky.  

• Zastupitel ing. Jaroslav Kočí 
vznesl požadavek na opravu komunikace 
před jeho domem v místě kde je plynový 
uzávěr, silný výtluk 

-----------------------------------------
add 12. Diskuse 

• Starosta otevřel diskusi, ve které 
odpovídal na dotazy občanů. Do diskuse 
se přihlásil pan Josef Budík, který vznesl 
opětovný dotaz k obsazení  praktického 
lékaře v Koryčanech po MUDr. Karlu 
Kosovi a vyzval zastupitele , aby se dané 
situaci více angažovali. Ze strany zastupi-
telů a starosty bylo přislíbeno, že budou 
v dané záležitosti podnikat veškeré mož-
né kroky,  tak aby  daná situace byla řeše-
na  ke spokojenosti občanů.     

-----------------------------------------
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Zápis 
ze 14. řádného zasedání  Zastupitelstva  

Města  Koryčany,
konaného dne  25.  6. 2009 v Koryčanech

14. řádné zasedání Zastupitelstva 
Města Koryčany  konané ve velké zase-
dací místnosti na MěÚ Koryčany  zahá-
jil  starosta Ing. Miroslav Máčel v 19.00 
hodin.   Zasedání se zúčastnilo 14 zastu-
pitelů. 1 zastupitel  se omluvil. Ověřo-
vateli zápisu byli jmenováni zastupitelé 
Mgr. Drahomíra Čížková a Michal Huš-
ka. Návrhová komise byla schválena ve  
složení  zastupitelů Ing. Jaroslav Kočí, 
Josef Keller a Rostislav Škrabal.  Průběh 
zasedání zapsal Václav Paseka

Program:
1. Zahájení
2. Doplnění a schválení programu
3. Seznámení zastupitelstva s odsou-
hlaseným projektem Centra odpado-
vého hospodářství jeho zpracovatelem 
v zastoupení Ing. Richardem Dvořákem 
4. Zpráva o činnosti Rady Města 
Koryčany
5. Schválení závěrečného účtu za rok 
2008 
6. Zpráva o čerpání rozpočtu Města 
Koryčany za 31. 5. 2009, schválení roz-
počtových změn
7. Informace o postupu investičních 
akcí a VPP města Koryčany, a před-
ložení písemných požadavků zastupitelů 
na   práce VPP v jejich obvodech ( úkol 
z minulého zastupitelstva)
8. Schválení práce Rady a Zastupitel-
stva Města Koryčany na 2. pololetí roku 
2009
9.  Schválení plánu společných zařízení 
v rámci Komplexní pozemkové úpravy  
k. ú. Jestřábice
10. Schválení zastupitele pro spolupráci 
s pořizovatelem změny č. 9 a 10 ÚP města 
Koryčany 
11. Převody majetku města  
12.  Schválení organizačního zabezpeče-
ní následujícího zasedání zastupitelstva
13.  Interpelace zastupitelů
14. Diskuse
15. Návrh usnesení
16. Závěr

-----------------------------------------
Program:

add 1. Zahájení - add 2. Doplnění 
a schválení programu

Starosta přivítal všechny přítomné. 
Z občanů města se zasedání zastupitelstva  
zúčastnilo 6 občanů. Dále vyzval zastupi-
tele, aby  se vyjádřili k navrženému  pro-
gramu jednání. Navržený program byl  
schválen  14-ti hlasy přítomných zastu-
pitelů.

-----------------------------------------
add 3. Seznámení zastupitelstva 

s odsouhlaseným projektem Centra 
odpadového hospodářství jeho zpraco-
vatelem v zastoupení Ing. Richardem 

Dvořákem 
Na dnešní zasedání zastupitelstva byl 

pozván zástupce spol. ENVIprojekt s. r. o.
ing. Richard Dvořák aby zastupitele 
a veřejnost seznámil z projektem „Odpa-
dové centrum Koryčany“ Jeho výstavba 
bude zahájena v měsíci září tohoto roku 
a bude ukončena ve 3 měsíci 2010. 

Odpadové centrum bude zprovozně-
no ve stávajícím areálu bývalé pily, který 
bude pro tyto účely upraven a dobudo-
ván. Projekt byl rozdělen na dvě části:

První část představuje  stavební 
objekty, inženýrské objekty a provozní 
soubory:

Stavební objekty: provozní objekt 
– hala, budova hájenky, oplocení

Inženýrské objekty- zpevněné 
plochy,oprava jímky na vyvážení,elektro, 
osvětlení, zabezpečovací systém

Druhá část projektu představu-
je dodávku technologie- rotační síto, 
3-komorový balíkovací lis, kompostovací 
stroj (plnič BRKO)monitorovací zaříze-
ní, vzduchovací řídící zařízení, štěpko-
vač, kolový traktor s čelním nakladačem, 
kontejnery na sklo a plasty – 12 m3, kon-
tejnery na bioodpad se sklopnou bočnicí 
– 16 m3, valníkové kontejnery- v= 300 až 
500mm, valníkové kontejnery-v= 450 až 
650mm      

Součástí projektu centra odpadového 
hospodářství je rozšíření systému sepa-
race odpadů ve městě Koryčany, který 
představuje dodávku 1 ks nosiče kontej-
nerů, vč. hydraulické ruky a 5 ks kontej-

nerů o obsahu 7 m3. Byl vznesen návrh 
na doplnění projektu o drtičku stavební 
sutě, třídičku. 

Zastupitelstvo města Koryčany vzalo  
informaci ing. Richarda Dvořáka k uve-
denému projektu na vědomí a  souhlasí, 
14-ti hlasy přítomných zastupitelů, aby  
město Koryčany podalo žádost na dopl-
nění projektu de minimis o drtičku sta-
vební sutě a třídičku.   

-----------------------------------------
add 4. Zpráva o činnosti Rady Města 

Koryčany
Tajemník úřadu Ing. Petr Celý před-

ložil zprávu o činnosti rady od poslední-
ho zasedání zastupitelstva. Zastupitelstvo 
vzalo zprávu na vědomí. Zpráva je při-
ložena   k zápisu a je jeho součástí.

-----------------------------------------
add 5.  Schválení závěrečného účtu 

Města Koryčany za rok 2008
Zprávu k tomuto bodu přednesl sta-

rosta. Uvedl, že závěrečný účet města 
byl vypracován jak z účetní uzávěrky za 
rok 2008 tak také z přezkoumání hospo-
daření města, který provedli pracovníci 
Krajského úřadu Zlínského kraje, odboru 
Kanceláře ředitele kontrolního oddělení. 

Při přezkoumání hospodaření obce 
Koryčany za rok 2008 byly zjištěny chy-
by a nedostatky, které neovlivnily výsle-
dek hospodaření za rok 2008, § 10 odst. 
3 písm. b) zákona 420/2004 Sb. uvedené 
v textu zprávy o výsledku přezkoumá-
ní od písm. B), odstraněných v průběhu 
přezkoumání.  

Starosta přečetl návrh usnesení 
a nechal o tomto bodu hlasovat. 

Hlasování:  
Zastupitelstvo Města Koryčany  

schvaluje, 14-ti hlasy přítomných zastu-
pitelů, závěrečný účet Města Koryčany za 
rok 2008.  

-----------------------------------------
add 6.  Zpráva o čerpání rozpočtu Měs-

ta Koryčany k 31. 5. 2008, schválení 
rozpočtových změn

Zprávu o hospodaření města Koryča-
ny k 31. 5. 2009 obdrželi  členové zastu-
pitelstva v materiálech k jednání zastu-
pitelstva. Příjmy jsou plněny na částku 

add 13. Návrh usnesení

Hlasování:
Starosta vyzval předsedu návrhové 

komise přednesením zprávy. Člen  návr-
hové komise  přečetl   návrh usnesení, 
které zastupitelé jednomyslně schválili.

-----------------------------------------

add 14. Závěr
Starosta pan Ing. Miroslav Máčel 

poděkoval všem za účast na dnešním 
zasedání a jednání ve 21:00 hodin ukon-
čil.

V Koryčanech dne 20. 5. 2009

Ing. Miroslav Máčel, starosta
Ing. Jaroslav Kočí, ověřovatel zápisu

JUDr. Ludmila Harvilíková, 
zástupce starosty 

Mgr. Drahomíra Čížková, 
ověřovatel zápisu
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29.845.600,-Kč, a výdaje jsou čerpány 
na částku 23.436.700,-Kč  + fi nancování 
6.408.200,-Kč = 29.844.900,-Kč. 

K této zprávě nebyly dotazy ani při-
pomínky. Starosta přečetl návrh usnesení 
a nechal o tomto bodu hlasovat. 

Hlasování:
Zastupitelstvo  města Koryčany bere 

na vědomí  zprávu o čerpání rozpočtu 
Města Koryčany k 31.5.2008 a

Zastupitelstvo Města Koryčany  
schvaluje, 14-ti hlasy přítomných zastu-
pitelů, rozpočtovou změnu č. 2/2009 dle 
přílohy.  

-----------------------------------------
7.   Informace o postupu investičních 

akci a VPP města Koryčany
Starosta informoval přítomné o postu 

prácí na investičních akcí a VPP města 
Koryčany. 

• Z investičních akcí se jedná projekt 
„Odpadové centrum – Město Koryčany“ 
. 
• Výstavba zastávek v Jestřabicích 
• Prodloužení vodovodu v ul. Zámec-
ká    
• Projektová dokumentace vodovod 
Jestřabice 
• Oprava kapličky v Lískovci
• Osazení 3 ks dopravních zrcadel 
a přechodu na náměstí
• Z veřejně pospěšných pracích pokra-
čují práce na rekonstrukci nebytových 
prostor v přízemí MěÚ Koryčany  
• je  prováděna běžná oprava a údržba 
veřejného prostranství a veřejné zeleně, 
oprava chodníků 

Zastupitelstvo města  Koryčany vzalo 
na vědomí  informaci o postupu investič-
ních akcí a VPP města     Koryčany. 

Dále starosta informoval zastupitele 
o přípravě dalších investičních projek-
tů. Konstatoval, že projekty, které jsou 
a budou připravovány v letošním roce 
a v roce 2010 se jejich realizace přesune 
do funkčního období dalšího zastupitel-
stva. Jedná se zejména o tyto projekty:

1./ 3. etapa Náměstí – (chodníky, zeleň, 
veřejné osvětlení v ulicích navazujících 
na Náměstí (Nádražní, Kyjovská, Masa-
rykova po Cihelny, Dvorky)
2./ Dostavba Domova  pro seniory 
Koryčany
3./ Zateplení budov města Koryčany
4./ Statické zajištění hradu Cimburk
6./ Zpracování nového územního plánu 
v digitální podobě

5./ Vypsané dotace reálné k získání 
a výhodné pro Město Koryčany

Zastupitelstvo města Koryčany pově-
řuje, všemi 14-ti hlasy přítomných zastu-
pitelů, Radu města Koryčany podáním 
žádosti o přidělení dotačních prostředků 
v rámci připravované výzvy Operačního 
programu Životní prostředí na realizaci 
úspor energie ( prioritní osa 3.2 – Rea-
lizace úspor energie a využití odpadního 
tepla u nepodnikatelské sféry) na zatep-
lení 5- ti objektů města Koryčany.( Měst-
ský úřad, Základní škola, Mateřská škola, 
Jídelna a školní jídelna, Dům s pečovatel-
skou službou)   

Zastupitelstvo města Koryčany pově-
řuje, všemi 14-ti hlasy přítomných zastu-
pitelů, Radu města Koryčany a starostu 
přípravou dalších investičních projektů 
jejichž realizace se přesouvá do funkční-
ho období dalšího zastupitelstva.   

-----------------------------------------

add 8. Schválení Plánu práce Rady 
a Zastupitelstva Města Koryčany na 

2. pololetí roku 2009
Starosta seznámil zastupitele s návr-

hem plánu práce Rady a Zastupitelstva 
Města Koryčany na II. pol. 2009.  Návrh 
obdrželi zastupitelé v materiálech k jed-
nání zastupitelstva. K tomuto bodu neby-
ly dotazy ani připomínky. Starosta přeče-
tl návrh usnesení a nechal o tomto bodu 
hlasovat. 

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany  

schvaluje všemi 14-ti hlasy přítomných 
zastupitelů plán práce Rady a Zastupitel-
stva Města Koryčany na 2. pololetí roku 
2009. 

-----------------------------------------

add 9. Schválení plánu společných zaří-
zení v rámci Komplexní pozemkové 

úpravy  k. ú. Jestřabice
Návrh plánu společných zařízení na 

k. ú. Jestřabice představuje soubor opat-
ření, která mají vytvořit podmínky pro 
splnění cílů pozemkových úprav, stano-
vených především v § 2 zákona 139/2002.  
Jedná se o tyto opatření:
• Opatření sloužící ke zpřístupnění 
pozemků – jedná se o cesty, součástí cest 
jsou navržené objekty – propustky,sjezdy, 
mosty, apod.  
• Opatření k ochraně ZPF (zemědělské-
ho půdního fondu) – jedná se o opatření 
proti vodní erozi, zalesnění nebo zatrav-
nění pozemků
• Vodohospodářská opatření pro zlep-
šení vodního režimu, především zadržení 

vody a zpomalení rychlosti odtoku, 
ochrana území proti záplavám, v rámci 
společných zařízení byly navrženy cestní 
příkopy u zpevněných polních cest a dva 
svodné příkopy v okolí obce
• Opatření k ochraně a tvorbě ŽP 
a zvýšení její ekologické stability, v rámci 
společných zařízení byla navržena bio-
centra, stabilizovány trasy biokoridorů.

Plán společných zařízení obdrželi 
zastupitelé v materiálech k jednání zastu-
pitelstva. K tomuto bodu nebyly dotazy 
ani připomínky. Starosta přečetl návrh 
usnesení a nechal o tomto bodu hlaso-
vat. 

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany  

schvaluje všemi 14-ti hlasy přítomných 
zastupitelů plánu společných zařízení 
v rámci Komplexní pozemkové úpravy
k. ú. Jestřábice.

 add 10. Schválení zastupitele pro spo-
lupráci s pořizovatelem změny č. 9 a 10 

ÚP města Koryčany 

Starosta předložil na základě doporu-
čení Rady Města Koryčany k projednání 
a ke schválení v zastupitelstvu: 

• Pořízení změny č. 9 a 10  územní-
ho plánu Města Koryčany   

• Pověřit starostu Ing. Miroslava 
Máčela pro spolupráci s pořizovatelem 
změny č. 9 a 10 Územního plánu Koryča-
ny, kterým bude Město Kroměříž, úřad 
územního plánování.  

Starosta přečetl návrh usnesení 
a nechal o tomto bodu hlasovat 

Hlasování:  
Zastupitelstvo  Města Koryčany po 

projednání schvaluje, 14-ti hlasy přítom-
ných zastupitelů, pořízení změny č. 9 a 10 
Územního plánu Města Koryčany

a
Zastupitelem pro spolupráci s pořizo-

vatelem změny č. 9 a 10 Územního plánu 
Koryčany určuje starostu Města Koryča-
ny pana ing. Miroslava Máčela. 

-----------------------------------------
add 11. Převod  majetku obce a zřízení 
práva odpovídajícího věcnému břeme-

nu
Starosta předložil na základě doporu-

čení rady Města Koryčany k projednání 
a ke schválení v zastupitelstvu tyto převo-
dy majetku a  věcná břemena:   

Hlasování:



strana 9Číslo /2009 Koryčanský zpravodaj

1. Prodej nemovitostí (viz příloha)
• Zastupitelstvo města Koryčany 

schvaluje, 14-ti hlasy přítomných zastupi-
telů, prodej části p. č. 2224/5 ostatní plo-
cha o výměře cca  500 m2v k. ú. Koryča-
ny pro Stanislav Hanáka za cenu úřední.
Výměra předmětné  parcely bude upřes-
něna na základě geometrického  plánu, 
který město nechá vyhotovit na náklady 
kupujícího.   

• Zastupitelstvo města Koryčany 
schvaluje,  14-ti hlasy přítomných zastu-
pitelů, prodej části p. č. 1199 orná půda 
o výměře cca  60 m2 a p. č. 2294/140 
ostatní plocha o výměře cca 35 m vše 
v k. ú. Koryčany pro pana Jiřího Taszliho, 
za cenu úřední cenu, za účelem příjezdo-
vé plochy na p. č. 1195. Výměra předmět-
ných  parcel bude upřesněna na základě 
geometrického  plánu, který město nechá 
vyhotovit na náklady kupujícího.

2. Smlouva o zřízení práva odpovída-
jícího věcnému břemenu ( viz příloha )

• Zastupitelstvo města Koryča-
ny schvaluje, 14-ti hlasy přítomných 
zastupitelů, věcné břemeno k obecnímu 
pozemku  p. č. 374/2 v k. ú. Koryčany, 
které spočívá v právu chůze a jízdy po této 
parcele a to ve prospěch vlastníka parcel 
p. č.  374/1, p. č.  373 a p. č. 374/3 pana 
Josefa Finstrleho (jako oprávněný).

3. Bezúplatný převod pozemků (daro-
vaní)

Zastupitelstvo Města Koryčany schva-
luje, 14-ti hlasy přítomných zastupitelů, 
bezúplatný převod pozemků z vlastnictví 
města Koryčany do vlastnictví Zlínského 
kraje z důvodu narovnání vlastnických 
vztahů pod tělesem silnice č. II/432, a to: 

V  k. ú. Lískovec:
 p. č. 1801/12 o výměře 5 m2.
 
V k. ú.  Koryčany:
 p. č. 440/39 o výměře 447 m2, p. č. 

440/50 o výměře 105 m2, p. č. 440/57 
o výměře 718 m2, p. č. 440/58 o výměře 
1731 m2, p. č.  440/63 o 15 m2, p. č. 440/64 
o výměře 52 m2, p. č. 440/66 o výměře 
37 m2, 2560/3 o výměře 160 m2, p. č. 
2560/16 o výměře 1 m2, p. č. 2560/20 
o výměře 3 m2, 2560/26 o výměře 16 m2, 
p. č. 2560/35 o výměře 9 m2, 2560/40 
o výměře 9 m2, p. č. 2560/42 o výměře 58 
m2, p. č. 2560/56 o výměře 8 m2 a p. č. 
2560/91 o výměře 3 m.  

V k. ú. Jestřabice:  
p. č. 185/40 o výměře 33 m2, p. č. 

1858/29 o výměře 2284 m2, p. č. 1858/28 o 
výměře 219 m2, p. č. 1858/30 o výměře 33 

m2, p. č. 1858/41 o výměře 28 m2, 1858/21 
o výměře 2077 m2, p. č. 1858/15 o výměře 
2 m2, 1858/16 o výměře 132 m2, 1858/18 
o výměře 19 m2, 1858/90 o výměře 40 m2, 
1858/9 o výměře  323 m2

Zastupitelstvo Města Koryčany 
schvaluje, 14-ti hlasy přítomných zastu-
pitelů, bezúplatný převod pozemků 
z vlastnictví Zlínského kraje do vlastnic-
tví města Koryčany z důvodu narovnání 
vlastnických vztahů mimo těleso silnice 
č.  II/432, a to : 

V  k. ú. Lískovec:
p. č. 1801/7 o výměře 23 m2, p. č. 

1801/22 o výměře 86 m2, p. č. 1801/23 
o výměře  881 m2

V k. ú.  Koryčany:
p. č. 2088/4 o výměře 32 m2, p. č. 

2088/5 o výměře 22 m2

V k. ú. Jestřabice:  
p. č. 1343/3 o výměře 807 m2, p. č. 

1343/4 o výměře 252 m2, p. č. 1343/5 
o výměře 79 m2, p. č. 1343/6 o výměře 
162 m2, p. č. 1343/7 o výměře 221 m2, p. 
č. 1364/1 o výměře 1200 m2, p. č. 1364/3 
o výměře 667 m2, p. č. 1364/4 o výměře 
52 m2, p. č. 1364/5 o výměře 26 m2  a p. č. 
1364/6 o výměře 353 m2. 

-----------------------------------------
add 12. Schválení organizačního 

zabezpečení následujícího zasedání 
zastupitelstva

Starosta seznámil zastupitele s orga-
nizačním zabezpečením následující-
ho zasedání zastupitelstva, jehož návrh 
obdrželi všichni zastupitelé v materiálech 
k jednání v zastupitelstvu.

Starosta přečetl návrh usnesení 
a nechal o tomto bodu hlasovat. 

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schva-

luje,  14-ti hlasy přítomných zastupitelů, 
organizační zabezpečení následujícího  
zasedání zastupitelstva v Koryčanech, 
které se bude konat dne 24. 9. 2009 v 18 
hodin. 

add 13. Interpelace zastupitelů
Starosta otevřel interpelace  členů 

zastupitelstva.
• Zastupitelka paní Dagmar Merto-
vá předložila zastupitelstvu požadavek 
Mateřské školy v Koryčanech o rozšíření 
kapacity mateřské školy o další třídu. Jed-
ná se o otevření čtvrté třídy. Důvodem je 
nárůst počtu  žáků  cca na  90 dětí.   

Zastupitelstvo  města Koryčany souhlasí 
s otevřením čtvrté  třídy v MŠ Koryčany 
od školního roku 2009/2010.  
• Zastupitel Miroslav Horáček vzne-
sl dotaz, kdy bude opravena asfaltová 
komunikace při vjezdu do ulice Suchý 
řádek, po výstavbě kanalizace  
Starosta: bude opraveno v rámci  výstav-
by Odpadového centra  
• Zastupitel Ing. Vladimír Plaček vzne-
sl dotaz na nutnost opravy komunikace 
v areálu učiliště   KORYNA nábytek,  po 
výstavbě kanalizace
Starosta: bude opraveno v rámci výstavby 
Odpadového centra  
• V interpelacích starosta informoval 
přítomné zastupitele o situaci v obsaze-
ní praktického lékaře v Koryčanech po 
MUDr. Karlu Kosovi. 
• Zastupitel pan Rostislav Škrabal opě-
tovně poukázal na vrak auta stojící v Lís-
kovci před domem jeho otce
Tímto úkolem byl pověře OŽP Pavel  Vaněk

-----------------------------------------

add 14. Diskuse 
Starosta otevřel diskusi, ve které odpo-

vídal na dotazy občanů. 
-----------------------------------------

add 15. Návrh usnesení

Hlasování:
Starosta vyzval předsedu návrhové 

komise přednesením zprávy. Člen návr-
hové komise pan ing. Jaroslav  Kočí pře-
četl   návrh usnesení, které zastupitelé 
jednomyslně schválili.

add 16. Závěr
Starosta pan Ing. Miroslav Máčel 

poděkoval všem za účast na dnešním 
zasedání a jednání ve 20:45 hodin ukon-
čil.

V Koryčanech dne 30. 6. 2009

Ing. Miroslav Máčel, starosta
Ing. Jaroslav Kočí, ověřovatel zápisu

JUDr. Ludmila Harvilíková, 
zástupce starosty 

Mgr. Drahomíra Čížková, 
ověřovatel zápisu
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Již tradičně se první červencovou 
sobotu otvírá brána hradu Cimburku   
pro  všechny  milovníky historického 
šermu, tanců hudby a divadla.

Letos  si dodaly odvahy i děti z Měst-
ské knihovny v Koryčanech a spolu 
s vedoucí a rodiči secvičili představení  
O BÍLÉ PANÍ CIMBURSKÉ na motivy 
lidových pověstí .

Děti už měly jednu zkušenost s diva-
dlem, v lednu se představily s pohád-
kou Zlatovláska, tak už  se na další 
představení  těšily, tentokrát jsem pro 
děti  upravila lidovou pověst o Bílé pani 
 z Cimburku.

Krátké představení  jsme  obohatili  
tanečkem, všechny děti měly  kostýmy 
přizpůsobené  středověké době i hudba 
odpovídala tomuto období.

Byla to pro děti zase nová a jiná 
zkušenost zahrát si na hradním nádvo-
ří plném diváku, ví , že příště budou 
muset přidat na svých hlasech,ale  jinak 
se představení povedlo a potlesk tomu 
odpovídal.

Dětské divadlo na hradě Cimburku

V listopadu  se  ještě představí svým 
spolužákům v Koryčanech a ve Střílkách 
a samozřejmě i pro veřejnost .

Děkuji všem,  kteří mi pomáhali při 
nelehké cestě k premiéře. 

Ilona Vybíralová knihovnice
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Poprvé do školy poprvé do knihovny
Letos už po třetí měli možnost prv-

ňáčci využít možnost se zdarma zaregis-
trovat v knihovně a pak být

„PASOVÁNÍ NA RYTÍŘE KNIH“

Ze dvou prvních tříd se přihlásilo jen 
7 budoucích čtenářů a potencionálních 
rytířů, možná je to i tím, že prvňáčci ješ-
tě neumí číst a je to většinou „zátěž“ pro 
rodiče číst svým vlastním dětem.

Sami se, ale okrádají o krásné chví-
le před spaním,  kdy si většinou rodiče 
s dětmi čtou.

I když  bylo budoucích rytířů málo 
ceremoniál proběhl se stejnou vážnos-
tí.V knihovně je přivítala knihovnice 
a 3 dvorní dámy

Po společném složení slavnostního 
slibu je sám pan starosta pasoval pokle-
páním na rameno na RYTÍŘE KNIH.

Pak jsme se všichni na památku spo-
lečně vyfotili a děti dostanou fotku jako 
upomínku na tento okamžik.

Pak už si čerství čtenáři vybírali 
z bohaté nabídky dětských knížek.

 Ilona Vybíralová knihovnice
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Mládežnická organizace Juvena v Koryčanech před 40 lety
V letech 1968 až 1970 se do historie 

Koryčan nemalou měrou zapsala i místní 
mládežnická organizace Juvena. Po záni-
ku Československého svazu mládeže, od 
roku 1948 jako jediné mládežnické orga-
nizace v ČSSR, v roce 1968 vzniklo mnoho 
nových mládežnických organizací a byla 
obnovena činnost těch již dříve známých 
prvorepublikových. Mimo jiné také vzni-
kl svaz vesnické mládeže Juvena, jehož 
místní organizace byla hned v počátcích 
založena i v Koryčanech. Do nově vzniklé 
organizace se přihlásilo mnoho mladých 
lidí a jejich činnost byla znát téměř na 
každém kroku. Jako svou základnu měla 
Juvena klubovnu v zahradní vile, kde se 
mladí scházeli mnohem častěji než dříve 
v hospodách na Záložně či na Domově. 
Klubovna byla vybavena televizorem, 
magnetofonem, byl tam klavír, v jedné 
z místností stůl na stolní tenis a praktic-
ky celé prostory vily byly účelně využity 
a každý se mohl věnovat tomu, co jej 
bavilo a zajímalo. Někdy dlouho do noci 
probíhaly debatní kroužky, převážně 
o politické situaci, neboť i mladí nebyli 
lhostejní k tomu, co se tenkrát ve společ-
nosti dělo. 

Nejvýznamnější událostí však bylo 
pořádání 1. krajského festivalu vesnické 
mládeže a Koryčany měly tu čest, že jeho 
pořádáním byla pověřena právě místní 
organizace Juveny. Již přípravě festivalu 
byla věnována patřičná pozornost. Akč-
ní pořadatelský výbor se téměř na týden 
doslova přestěhoval do fotbalových 
kabin na stadionu, kde se žilo praktic-
ky ve dne i v noci. Ani se nechce věřit, 
že je to již čtyřicet let. Krajský festival 
probíhal v jednom víkendu od pátku do 

neděle. Jedinou vadou na pořádané akci 
byla nepřízeň počasí. V důsledku trva-
lého deště musela být část sportovní, 
která probíhala průběžně na fotbalovém 
stadionu Tatranu Koryčany, podstatně 
zkrácena a omezena. O to více se soustře-
dila pozornost na kulturní dům, kde se 
konala přehlídka divadel malých forem, 
přehlídka beatových a hudebních skupin 
různých žánrů, kde Koryčany úspěšně 
reprezentovala skupina Free Five, tehdy 
již známá v širokém okolí. 

Festivalu se zúčastnilo mnoho mla-
dých lidí z celého kraje a sportovní i kul-
turní soutěže byly velmi kvalitně obsaze-
ny. Snad až obrovský zájem pořadatele 
trochu zaskočil, ale se ctí se s organizací 
celého festivalu vypořádali. Spokojenost 
panovala dá se říci na všech stranách. 
Byla to velká propagace i pro město samé 
a také představitelé města při této akci 
vycházeli organizátorům vstříc. Bylo 
zajištěno ubytování a stravování pro 
účastníky soutěží, mimo jiné také vedle 
stadionu ve velkých stanech, které dali 
k dispozici vojáci.

Našlo se sice pár kritiků, ale to jen 
z řad vyšších funkcionářů Juveny, kte-
ří se na organizaci nikterak nepodíleli 
a přišli takříkajíc k hotovému, kteří si 
pravděpodobně v té době chystali nová 
teplá místečka, neboť se již proslýcha-
lo, že se brzy bude schylovat k vytvoře-
ní nové jednotné organizace mládeže 
a pookupační doba v ČSSR a blížící 
se normalizace tomu nahrávala. Také 
k tomu došlo hned v roce 1970, kdy vzni-
kl jednotný Socialistický svaz mládeže 
a ostatní mládežnické organizace byly 
zakázány a zkratka SSM mladé lidi pro-

vázela až do roku 1989.  Socialistický svaz 
mládeže byla organizace řízená a spravo-
vána KSČ. Hlavním úkolem SSM, podle 
pokynů nesvobodně ustanoveného vede-
ní KSČ, bylo ovládnout především vysoké 
a střední školy, cenzurovat názory mla-
dých lidí, potlačovat včas svobodu názo-
rů a posilovat v mladých lidech vědomí 
mocenského neměnného postavení KSČ. 
Proto se mnohým již moc nezamlouvala 
dle jejich názoru  nevhodná ideologická 
náplň především kulturních pořadů. To 
však koryčanští mládežníci přešli obraz-
ně řečeno mávnutím ruky a náplň festi-
valu zůstala na připravené úrovni. Jeden 
z funkcionářů se dokonce nechal slyšet, 
že se bude muset podívat, jak to v míst-
ní organizaci s ideovou náplní vypadá. 
Hodně z nich se později projevilo již rok 
na to ve Strážnici při setkání české a slo-
venské mládeže, kde již bouřlivě aplau-
dovali při projevech nových funkcioná-
řů KSČ a mohutně skandovali „ať žije 
KSČ“ a „ať žije Sovětský Svaz“. A posléze 
tak jako všude jinde, také v Koryčanech 
Juvena zanikla. Hlavní vzpomínkou však 
zůstává První krajský festival, akce, která 
byla perfektně zvládnuta a také tak byla 
všeobecně hodnocena a byla dobrou pro-
pagací města Koryčany.

Zdeněk Horenský

Svačí vaše dítě ve škole? A víte co?
První desítky škol se v České republi-

ce přihlásily k účasti na projektu Svačiny 
do škol. Děti tak dostanou zdravou svači-
nu přímo do třídy, aniž musí mít u sebe 
peníze a rozhodně ji nezahodí do koše 
– samy si ji totiž objednají na internetu, 
podle své chuti.

Možná patříte k rodičům, kteří vyba-
ví svou ratolest každé ráno domácí sva-
činkou. Možná jste rodičem, který dítě-
ti místo svačiny dá „na svačinu“. Ať už 
patříme ke kterékoliv skupině rodičů, 
často zjistíme, že domácí svačina zůsta-
la nedotčená v aktovce, nebo že z ranní 

dvacetikoruny zbyl v zadní kapse kalhot 
zmačkaný obal od čokoládových tyčinek. 
Přitom právě na snídani a svačině závi-
sí energetické poměry v dětském orga-
nismu během školní výuky – a od nich 
se odvíjí například míra pozornosti či 
základy budoucího zdraví. 

Dopřát školním dětem zdravou sva-
činu, dodat ji zaručeně čerstvou až do 
školy, aniž by děti musely mít při sobě 
peníze a udělat ze svačin zábavu je cílem 
projektu Svačiny do škol, který v České 
republice právě startuje. Rodiče mohou 
dětem svačiny předplatit převodem na 

bankovní účet, složenkou, nebo přes sys-
tém PaySec a děti si na internetu svači-
nu samy vyberou a objednají, klidně na 
den, týden nebo i měsíc dopředu. Zdra-
vou svačinu dostanou až do třídy, přímo 
z výrobny, čerstvě připravenou. 

Celý objednávkový systém je přístup-
ný z internetové adresy www.svaciny.
eu . Děti si mohou vybírat ze sladkých 
i slaných svačin, salátů, jogurtů. Rodiče 
mohou mít jistotu, že jejich dítě svačí 
– a že svačí zdravě. 

Alexandr Bílek,
autor projektu Svačiny do škol
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www.sedesatka.cz – internetový prostor pro seniory
O prázdninách zahájil provoz 

významný neziskový internetový pro-
jekt pro seniory v České republice. Na 
adrese www.sedesatka.cz je umístěn 
informačně-zábavní systém s desítkami 
stránek, vnitřně členěný na čtrnáct kra-
jů a sedmdesát šest okresů. Internetový 
projekt Šedesátka.cz umožňuje seniorům 
zapojit se při tvorbě jeho obsahu, každý 
návštěvník může nejen číst, ale také při-
spívat, přímo psát své články nebo posílat 
redakci to, co jej zaujalo.

„Společnost v Česku spojuje seniorský 
věk s pasivitou, odevzdaností, od seniorů 
již nic neočekává. Přitom právě ve zralém 
věku může člověk nabídnout životní zku-
šenosti a určitý nadhled. Cílem projektu 
Šedesátka.cz je vytvořit českým seniorům 
prostor k vzájemnému sdílení, vyjádření 
názorů, prostor k vytváření komunity. 
Dát jim zkrátka do ruky symbolický mik-
rofon“ vysvětluje Jan Vojvodík, šéfredak-
tor webu Šedesátka.cz. 

Internetový projekt www.sedesatka.cz 
přizpůsobil seniorům jednoduché grafi c-
ké i technické řešení webu. Hned v prv-
ních dnech provozu se na webu vytvořila 
aktivní seniorská komunita, která živě 

diskutuje a buduje společenské vztahy.
 „Regionální charakter projektu 

vytváří prostor i pro města a obce, které 
mohou bezplatně zveřejňovat zajímavosti 
ze své historie i současnosti, mohou zvát 
k návštěvě. Jejich obyvatelé zase najdou 
na jednom místě nejrůznější informace, 
zpravodajství, rozhovory, zajímavosti, 
křížovky, recepty, tipy a rady. Návštěvník, 
který má dost času, se může pohodlně 
projít celou republikou, zastavit se třeba 
v každém kraji nebo okrese a podívat se, 
jak Šedesátka.cz žije u sousedů“ dodává 
šéfredaktor webu Jan Vojvodík.

Navštivte www.sedesatka.cz. Třeba se 
budete rádi vracet.

Ke vzpomínce na legionáře z Koryčan a okolí (Anabáze 8. pluku)
Z celkového počtu 43 legionářů 

uváděných v Koryčanském zpravodaji 
č. 4/2008 bojovalo na ruské frontě a při 
anabázi přes Sibiř do Vladivostoku absol-
vovalo 34 legionářů.

Mezi nimi byli i dva naši příbuzní, 
pan Jaroslav Matoušek (po návratu se 
oženil se sestrou mé matky Leopoldinou 
Jurycovou z Lískovce) a pan Hubert Orel 
z Blišic (vzal si za ženu sestru mého otce 
Františka Pokorného, který byl zakláda-
jícím členem dobrovolného sboru hasičů 
v Lískovci roku 1911).

Jaroslav Matoušek byl trumpetistou 
dechové hudby Th onetovy továrny. Kdy 
se dostal za 1. světové války na ruskou 

frontu, nevím. Byl tam příslušníkem 
8. pluku čs. Vojska v Rusku utvořeného 
14. července 1917 v Barispolu na Ukraji-
ně. Ten byl přestěhován později do měs-
tečka Baryšovky a čítal už 20. října 1917 
175 důstojníků a 3136 vojínů.

Počátkem roku 1918 převzaly něk-
teré části pluku strážní službu v Darnici 
u Kyjeva. Od 7. února 1918 byl celý čs. 
Armádní sbor prohlášen součástí auto-
nomní čs. Armády ve Francii a přestal 
být součástí ruského vojska. Už v březnu 
pak začala cesta 8. pluku na východ do 
Poltavy v šesti vlacích. V dubnu 1919 v 
městě Pemza na základě smlouvy se sově-
ty musel pluk odevzdat všechny zbraně 

a tak na obranu každému z vlaků zůstalo 
jen 168 pušek a 1 těžký kulomet. Sibiř-
skou magistrálu dlouhou skoro 9.000 
kilometrů měly naše oddíly stále pod 
svou kontrolou, ale za neustále těžkých 
bojů s bolševickými oddíly a partyzány 
a to za neustálých oprav poškozených 
kolejí, mostů i tunelů. Až na konci roku 
1919 odjely první vlaky 8. pluku na Vla-
divostok, kam však přibyly až 8. května 
1920.

Lodí M. S. Dollan, připluvší tam 
31.3.1920, odjel 8. pluk z Vladivosto-
ku přes Tichý oceán a dorazil dne 21.6. 
do kanadského přístavu Vancouveru. 
Kanadskou železnicí jel pluk dva dny do 

Mládežnické organizace v ČSSR
Lednové zasedání ÚV KSČ v roce 

1968 vyvolalo spontánní souhlas většiny 
mládeže. Rostla vnitřní kritika v ČSM, 
která prosazovala přeměnu svazu ve 
federaci nezávislých organizací. Na IV. 
plénu ÚV ČSM v březnu ovládli reformá-
toři pozice ve vedení a v mládežnickém 
tisku. Vzniklo 18 samostatných dětských 
a mládežnických organizací, což zname-
nalo faktický rozpad ČSM. Ve stanovách 
těchto organizací byl marxismus-leninis-
mus nahrazen Deklarací lidských práv 
OSN, byla zdůrazněna jejich samostat-
nost a politická nezávislost, vztah ke KSČ 
byl vymezen jako partnerství a namísto 
třídního přístupu byl přijat přístup obec-
ně humanistický.

Po invazi vojsk Varšavské smlouvy 
do Československa v srpnu 1968 se vývoj 
začal obracet. Na konci února 1969 se 
z iniciativy středočeského krajského 
výboru sešla v Příbrami konference 
ČSM. Delegáti z okresních organiza-
cí Příbram a Benešov, které nepřerušily 
činnost, a dalších základních organizací 
zvolili koordinační výbor ČSM. Dubnové 
a květnové zasedání ÚV KSČ podpoři-
lo opětovné sjednocení mládežnických 
organizací, usnesení předsednictva ÚV 
KSČ ze 17. 11. 1969 defi nitivně roz-
hodlo o obnově jednotné masové orga-
nizace mládeže. Začaly vznikat nové 
základní, okresní a krajské organizace. 
Ve dnech 24. - 25. dubna 1970 proběh-

la republiková konference na Slovensku, 
16. - 17. října v České republice a koneč-
ně 9. - 11. listopadu se ve sjezdovém palá-
ci Parku kultury a oddechu Julia Fučíka 
v Praze sešla celostátní ustavující kon-
ference. Devět set přítomných delegátů 
ustavilo obnovenou jednotnou organiza-
ci pod pozměněným názvem Socialistic-
ký svaz mládeže (SSM) a přijalo základní 
dokumenty - Programové prohlášení, 
Stanovy SSM a Programové a organizační 
zásady Pionýrské organizace SSM. Svaz 
opět podléhal řízení KSČ a byl obdobou 
bývalého ČSM. Nezávislé organizace byly 
zlikvidovány.

Zdeněk Horenský
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městečka Valeatier u Quebecu, odkud se 
dalším vlakem přepravil do přístavu Hali-
fax, odkud ho dvě lodi Belgie a Valen-
cia převezly přes Atlantik do němec-
kého Cuxhavenu, kam připluly až 26. 
a 27. Července 1920.

Kvůli neutěšeným poměrům v roz-
bouřeném Německu musel pluk cestovat 
železnicí nikoliv přes Sasko, ale Bavor-
skem a tak přijel do Plzně až 29.7. a do 
Prahy pak 31.7.1920.

Do vlasti se vrátilo s tímto plukem 89 
důstojníků a 2200 vojínů; padlo či zemře-
lo na následky zranění a nemocí 174 

osob a 17 lidí zůstalo nezvěstných, kromě 
těch, kteří byli přeloženi k jiným plukům. 
Strýc dostal jako legionář místo u četnic-
tva v Bratislavě, po září 1938 dosloužil až 
do důchodu v Protektorátě. Zemřel v Lís-
kovci koncem června 1956.

Druhý strýc, Hubert Orel z Blišic, 
v krizi roku 1929 opustil manželku 
i republiku, žil a pracoval v Argentině, 
odkud se po konci 2. světové války vrá-
til. Jeho žena zemřela v roce 1948, on 
o několik let později.

Snacha Jaroslava Matouška, žena syna 
ing. Josefa Matouška (zemřel ve věku 

73 let v říjnu 1999), paní Pavla Matouško-
vá v Brně (dožila se letos v dubnu 80 let) 
vlastní četné fotografi e po tchánově ces-
tě Sibiří a vzpomínkový zápisník z cesty, 
zatím jsem jej dosud nečetl.

Data o 8. pluku čs. legií v Rusku jsem 
našel v 34-ti stránkové brožurce Miro-
slavy Noskové s názvem „8. pěší pluk 
slezský – od bojů v ruských legiích ke 
14. březnu 1939“, vydané museem Bes-
kyd ve Frýdku-Místku v roce 2000.

V Brně 1. května 2009
ing. Vladimír Pokorný, 

lískovský rodák (*1924)

Je opravdu naše úsilí zbytečné?
Koryčany nemají tolik památek, které 

by připomínaly jejich sousedy židovského 
vyznání, jež stihl tragický osud. Nedůležitěj-
ší je bezesporu židovský hřbitov prostírající 
se na vyvýšenině nad ulicí Cihelny. Založen 
byl někdy v 16. až 17. století a obsahuje 230 
kamenných náhrobků ze 17. – 20. století.

Tato kamenná galerie tedy představuje 
– kromě výtvarných kvalit – cenné svě-
dectví o životě a smrti stovek někdejších 
obyvatel Koryčan. Právem tedy patří mezi 
státem chráněné kulturní památky.

Krátce po převratu, na začátku 90. let 
20. století, nebyl skupině nadšenců kolem 
pana Rudolfa Kaláče osud zanedbaného 
hřbitova lhostejný a postupně všechny 
náhrobky, po desetiletí vyvrácené a povale-
né, znovu postavila. Uběhlo pouhých pat-
náct let a ocitli jsme se opět v situaci, kdy 
soustavným vandalstvím mládeže, která 
do otevřeného areálu hřbitova chodí kou-
řit, pít alkohol a snad konzumo-
vat drogy, leželo na zemi násilně 
vyvrácených téměř 90 náhrobků. 

S fi nanční podporou Minis-
terstva kultury ČR, prostřednic-
tvím Městského úřadu v Kro-
měříži, jsme letos na jaře zajistili 
nápravu. Odborná kamenická fi r-
ma Michal Mejzlík z Prostějo-
va NÁHROBKY NÁKLADEM 
155 TISÍC Kč postavila. Ovšem 
již v průběhu (!) prací byly dva 
náhrobky opět svaleny. Začátkem 
července se dozvídáme, že ano-
nymní nenechavci nově vyvrátili 
a zlomením poškodili tři náhrob-
ní kameny. Navíc byla zřejmě 
odřezána část kovového zábradlí 
podél schodiště ke hřbitovu.

Má tedy naše práce v Koryča-
nech smysl? Chápu, že ve městě, 
kde nemá služebnu státní ani 
městská policie, tak se veřejný 
pořádek těžko udržuje a pachate-

lé přečinů nesnad-
no zjišťují. Apeluji 
proto na občany 
Koryčan, přede-
vším v blízkosti uli-
ce Cihelny, aby si 
všímali výrostků, 
kterří se a v areálu 
židovského hřbito-
va pohybují (nechci 
říci pofl akují) a aby 
nedopustili dal-
ší svévolné ničení 
kulturních hodnot! 
Potřetí už koryčan-
ský hřbitov během 
jedné generace 
opravovat nebude-
me.

Jaroslav Klenovský, 
Židovská obec Brno
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Děti ve Zlíně mají možnost objevovat novou Galaxii

Zlín, říjen 2009 -  Zlínské maminky 
se už nemusí obávat, že jim na podzim na 
hraní s dětmi zůstanou pouze zablácená 
či zasněžená pískoviště. Na Vršavě ve Zlí-
ně totiž vyrostl první zastřešený rodinný 
zábavní park v kraji. Do provozu byla 
multifunkční hala uvedena 23.10.2009. 
V zahraničí jsou tato centra velmi popu-
lární, v ČR jde však o zcela jedinečný 
projekt, který pod jednou střechou nabízí 
zábavu, sport a odpočinek pro 
celou rodinu. 

„Na ploše 2500 metrů čtve-
rečních je připraveno bezmála  
dvacet hracích a sportovních 
zařízení především pro děti od 
dvou do dvanácti let, ale na své 
si přijdou i starší sourozenci 
a rodiče. Narozdíl od komerč-
ních obchodních center 
a klasických dětských koutků 
v této hale naleznou děti spous-
tu překvapení a řadu nezvyk-
lých atrakcí, které je animují 
k pohybu a různým hrám. Kaž-
dá z atrakcí symbolizuje jinou 
planetu či galaxii. „Za jediný 
den tak můžete společně usku-
tečnit dobrodružnou cestu ves-
mírem“ – pochvaluje si jedna 
ze zakladatelek haly Galaxie, 
Mgr. Jana Valášková. 

Všechna zařízení v hale 
podléhají přísným bezpečnost-
ním i hygienickým předpisům. 
Díky tomu si mohou i dospělí 
bez obav o své ratolesti užívat 
návštěvy haly v prostorách 
bistra nebo si sami vyzkoušet 
některé z atrakcí. Kromě zmi-
ňovaného občerstvení park 
GALAXIE nabízí rodičům  
čtenářský koutek či sledování 
různých projekcí, vystoupení 
a programů. Bez problémů 
je tak možno prožít v Galaxii 
společně celý den plný zábavy, 
pohybu i odpočinku. 

Školy a jiné kolektivy zase 
mají možnost výletu do tohoto 
zábavního parku spojeného se 
vzdělávacím a tělovýchovným 
programem.

Jako bonus nabízí hala také 
velmi oblíbené oslavy dět-
ských narozenin. Spokojené 
a šťastné jsou pak nejen děti, ale 

i maminky, které si narozeninový den své 
ratolesti užijí v klidu a bez stresu.

„Hlavním posláním je rodinám, ško-
lám a jiným  organizacím poskytnout 
příjemné prostředí, kde se děti bezpeč-
ně pobaví a rodiče si oddechnou, a to 
bez ohledu na roční období“ – uvedla 
Jana Valášková.  Ano, právě v posled-
ních letech velmi časté výkyvy počasí na 
podzim a v zimě odstaví z provozu řadu 

venkovních zařízení pro nejmenší. Hala 
je krytá a v provozu celoročně.

Díky významné fi nanční podpoře z 
Evropských fondů bylo navíc možno celý 
areál doplnit o hotel, wellness, stylovou 
restauraci, půjčovnu kol, in-line bruslí a 
venkovní posezení, které budou v provo-
zu za několik týdnů po otevření haly. 

Více informací: 
www.galaxiezlin.cz


